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Posiedzenie Rady Okręgu nr 13 Bydgoskie Przedmieście

wtorek, 14.02.2023

Lista obecności:

1. Maciej Stawiski, Przewodniczący

2. Anna Lamers, Zastępczyni Przewodniczącego

3. Katarzyna Krynicka-Szroeder, Sekretarz

4. Łukasz Broniszewski

5. Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko

6. Maria Pekasiewicz

Przy udziale mieszkańców

1. Przyjęcie protokołu - przyjęty z drobnymi zmianami kolejności dwóch uchwał.

Przyjęty przez aklamację

2. Przyjęcie harmonogramu spotkania

2.1. sprawozdanie z działalności RO w 2022 przełożone na marzec.

Przyjęcie porządku obrad: głosowanie nr 1: 6 za, 0 wstrzymująca się, 0 przeciw

3. Ul. Matejki na odcinku pomiędzy Słowackiego, a Kraszewskiego - wniosek mieszkańca, rozjeżdżane 
nasadzenia lip, prośba o zabezpieczenia mis. Również niewłaściwe parkowanie, powinno być tylko 
równoległe, a jest też skośne. Prośba mieszkańca o wysłupkowanie mis drzew i miejsc parkingowych.

Uwaga mieszkańca - można też naprzeciwko zdjąć zakaz wjazdu dla tymczasowego parkowania nie 
tylko dla mieszkańców.

Miasto cały czas nie odpowiedziało, kiedy będzie wprowadzona strefa płatnego parkowania. Wiemy 
tylko, że Miasto chce wprowadzić ją etapami.

Jako RO wnioskujemy o wizję lokalną na miejscu.

Głosowanie nr 2: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Mamy informacje, że nasze pismo w sprawie płatnego parkowania dotarło do Miasta.

Jako RO wystosujemy kolejne pismo z zapytaniem, kiedy wreszcie wprowadzona zostanie strefa 
płatnego parkowania na Bydgoskim,

Głosowanie nr 3: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

4. Skwarek Litewski - wybór nagrań musi być dokonany do 10 marca.
4.1 Mamy zgodę pani Marty Jatczak, jako mieszkanki Bydgoskiego pochodzącego z Wileńszczyzny.



4.2 Kolejnym nagraniem będzie wypowiedź profesora Tomasza Kempy z UMK w Torunia na temat 
historii Unii Polsko-Litewskiej.
4.3 Następnym nagraniem ma być fragment poezji lub prozy Tomasa Venclowy. Przewodniczący - na 
razie nie odzywa się fundacja, która dokonywała jego tłumaczeń. K. Krynicka-Szroeder - skontaktuje 
się z Fundacją Pogranicze.
4.4 Utwór współczesnej kultury muzycznej Litwy. Ł. Broniszewski skontaktuje się z Domem Litewskim.
4.5 Ostatnim utworem będzie też nagranie hymnu litewskiego.

5. Wolne wnioski.

5 .,1 Łukasz Broniszewski przedstawia pomysł wystąpienia z projektem na utworzenie aplikacji 
inwentaryzującej drzewa. Z takim pomysłem społecznicy wystąpili na spotkaniu z dyrektor 
Pomianowską, a następnie zwrócili się do naukowców z UMK, by strona naukowa pomogła 
opracować system oraz aplikację do inwentaryzacji drzew jako upowszechnianie badań naukowych w 
ramach projektu finansowanego ze środków MNiSW. Draft projektu złożony został dzisiaj do Rektora 
UMK, jako jeden z 3 projektów do wyboru, które UMK może złożyć w konkursie MNiSW„Społeczna 
Odpowiedzialność Nauki". Projekt pilotażowy inwentaryzacji obejmuje Stare Miasto i Kampus 
Bielański. Kwota dofinansowania projektu, łącznie 1 min złotych, nie pozwala objąć również 
Bydgoskiego Przedmieścia. Efektem projektu ma być powstanie "Mapy Drzew", z oznakowaniem 
każdego drzewa. Dane, wespół z naukowcami, oraz w okresie trwałości projektu, mają zbierać 
mieszkańcy. Projekt obejmuje również zbieranie danych z dronów oraz badania dotyczące stanu 
drzew. Do projektu, poza specjalistami z różnych dyscyplin na UMK, mają być włączone dwie RO, nr 
12 Staromiejskie, i nr 13 Bydgoskie. Projekt składany jest pod patronatem dyrektor Pomianowskiej i 
prof. Mieczysław Kunza.
Jeśli Rektor wybierze tę fiszkę, jako jedną z trzech, które będzie składało UMK, to do marca trzeba 
będzie przygotować cały projekt.
Mieszkaniec - warto też włączyć w to harcerzy i uczniów szkół.
RO zainteresowana jest wsparciem tego projektu i deklaruje, że po uzyskaniu przez projekt 
dofinansowania, będzie w nim brała udział.

Głosowanie nr 4: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

5 .2. A. Kasiorkiewicz-Demko - problem odwieczny psich kup zalegających na trawnikach i chodnikach, 
które odsłonił topniejący śnieg.Prośba o interwencjęw Straży Miejskiej i MPO Miasta o sprzątnięcie 
psich odchodów oraz częstrzewysłanie patroli każących mandatami mieszkańców nie sprzątających 
po swoich zwierzętach. Patrole muszą pojawiać się na ulicach Okręgu w godzinach wyprowadzania 
psów, czyli przed pracą mieszkańców, przed 8:00 i po pracy, ok. 20:00. Powinna być to akcja 
pokazowa służb Miasta, by mieszkańcy przestraszyli się finansowych konsekwencji łamania prawa w 
tym zakresie oraz odczuli wstyd związany z publicznym „spisywaniem".

Niezależnie potrzebna jest reanimacja kampanii społeczno-edukacyjnej. Najgorsza sytuacja jest na ul. 
Krasińskiego na odcinku od Sienkiewicza do Konopnickiej. Też na ul. Mickiewicza przy sklepie 
PoloMarket.

Wniosek do Straży Miejskiej i MPO

Głosowanie nr 5: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się



5.3. Obiekty zabytkowe -firma Marow przejmuje kolejne obiekty zabytkowe w naszym Okręgu z 
przeznaczeniem na remont i sprzedaż. Firma ma wykonać remont budynku przy ul. Bydgoskiej 33, 
pozostałego budynku z pruskiego muru.

RO wystosuje wniosek do Nadzoru Budowlanego i Miejskiego Konserwatora Zabytków, że jej 
członkowie chcą być współkoordynatorami w komisjach oraz współuczestniczyć w wizjach lokalnych.

Głosowanie nr 6: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

5.4 Słowackiego 50 RO wystosuje uwagi do Nadzoru Budowlanego i Miejskiego Konserwatora 
Zabytków w sprawie remontów prowadzonych przy obiektach na ul. Słowackiego 50 (karygodny 
sposób prowadzenia prac remontowych w stosunku do mieszkańców bliźniaczego budynku: 
odcinanie wody, prądu i gazu na kilka dni bez uprzedzenia, nie zabezpieczanie sąsiedniego budynku),

Głlsowanie nr 7: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących

5.5 RO wystosuje uwagi do Nadzoru Budowlanego i Miejskiego Konserwatora Zabytków w sprawie 
remontów prowadzonych przy obiektach na ul Mickiewicza 20 (brak prac pomimo zobowiązania 
właściciela), kamienicy na ul. Chopina 26 - co się dzieje z tymi budynkami? Nie są tam prowadzone 
jakiekolwiek prace inwestora, budynki niszczeją. To działanie wbrew prawu.

Głosowanie nr 8: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

5.5. Ostatnie Forum Rad Okręgów -efektem spotkania było podjęcie decyzji o wspólnym, 
jednocześnie wystosowanym z wielu Rad, złożeniu pism do Prezydenta odnośnie wyników konsultacji 
społecznych dot. komunikacji. W piśmie należy również ująć zapytanie odnośnie przystanków na 
żądanie.Dopisujemy konieczność częstszego kursowania tramwaju na ul. Bydgoskiej.

Głosowanie 9: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

5.6. ZRO wystosuje zapytanie do WSKil kiedy opublikowane zostaną wyniki konsultacji Plan na Plan.

Głosowanie 10: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

5.7. Otrzymaliśmy informację z Miasta, że reaktywowane zostają spotkania z Prezydentem w 
dzielnicach Miasta. RO nr 13, podobnie jak pozostałe RO, składa wniosek o udostępnienie odrębnego 
stolika dla RO podczas spotkań Prezydenta z mieszkańcami Okręgu. W ten sposób mieszkańcy, którzy 
zazwyczaj licznie na spotkania z Prezydentem przychodzą, będą mieli szansę dowiedzieć się również o 
istnieniu RO i poznać jej członków i członkinie.

Głosowanie 11: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

5.8. 6 marca M. Kałdowska organizuje festyn w Centrum Targowym Park, którego celem jest zbiórka 
pieniędzy na rzecz "Serca Torunia", organizacji charytatywnej działającej na rzecz osób bezdomnych. 
W ramach festynu maj odbyć sięrównież darmowy koncert, zaś obecni na festynie restauratorzy za 
udział w wydarzeniu będą uiszczać opłatę. M. Kałdowska - prośba o honorowy patronat RO.

Głosowanie nr 12: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

6. Termin kolejnego spotkania ustalono na 28 lutego, forma stacjonarna.


